
RADNA RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 
Anna Ruszewska 

ul. Mickiewicza 1, 16-400 Suwałki, tel. (0-87) 5628144, e-mail: aruszewska@um.suwalki.pl 

za pośrednictwem 

Suwałki, dnia 17 czerwca 2021 r. 

Pan Czesław Renkiewicz 

Prezydent Miasta Suwałk 

Pana Zdzisława Przełomca 

Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Suwałkach 

Dotyczy: podjęcia działań zmierzaj"cych do udrożnienia rzeki Czarna Hańcza 
celem zapewnienia możliwości przepłynięcia kajakiem przez Miasto 
Suwałki. 

INTERPELACJA

Działając na podstawie § 29 ust. 1 Statutu Miasta Suwałki składam do Pana 

Prezydenta interpelację w sprawie podjęcia działań zmierzających do udrożnienia 

rzeki Czarna Hańcza celem zapewnienia możliwości przepłynięcia kajakiem przez 

Miasto Suwałki. 

Na wstępie pragnę podziękować Dyrektorowi Waldemarowi Borysewiczowi 

i pracownikom Ośrodka Sportu i Rekreacji w Suwałkach za przeprowadzoną 

inicjatywę oceny możliwości organizacji spływów kajakowych na odcinku 

Potasznia—Suwałki. Jak wiadomo ustalone liczne przeszkody naturalne, jak i będące 

wynikiem działania człowieka, jak na razie dyskwalifikują ten malowniczy fragment 

rzeki z atrakcji turystycznej. Jak ustalono, Czarną Hańczę zarosły chaszcze i tatarak, 

przegrodziły zwalone przez naturę drzewa. Zbudowane przez ludzi, często na dziko, 

drewniane kładki, betonowe mostki. 

Uwzględniając powyższe ustalenia, chciałabym dowiedzieć się jednak, czy: 

1. Biorąc pod uwagę dokonane przez OSiR ustalenia na trasie Potasznia-Suwałki, 

Miasto planuje podjąć w przyszłości działania zmierzające do udrożnienia tej 

trasy na potrzeby organizacji spływów kajakowych — także w oparciu o 

ewentualne zewnętrzne środki finansowe przeznaczone na rozwój turystyki? 
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2. Czy jest możliwe dokonanie podobnej oceny możliwości organizacji spływów 

na trasie Suwałki-Sobolewo? 

3. Czy uzyskana dokumentacja ze spływu Potasznia-Suwałki i ewentualnego 

Suwałki-Sobolewo, mogłaby posłużyć w opracowaniu projektu przywrócenia 

Czarnej Hańczy kajakarzom? 

4. Czy możliwe jest opracowanie opisu szlaku trasy kajakowej Czarną Hańczą 

przez Suwałki? 

Przypominam, iż w ramach przeprowadzonej rewitalizacji terenu Bulwarów 

nad Czarną Hańczą, zaplanowano możliwości organizacji spływów kajakowych. 

Weryfikacja przez OSiR trasy północnego i południowego odcinka rzeki, może 

realnie posłużyć do opracowania stosownej dokumentacji i szukania możliwości 

sfinansowania takiej inwestycji w oparciu o środki finansowe, służące tego rodzaju 

turystyki na obszarze Miasta Suwałki. Przypominam, iż przez teren Suwałk 

organizowane już były zarówno zimowe, jak też i letnie spływy kajakowe, jak np. 

przez Stowarzyszenie „Aktywni Suwalczanie". Przygotowanie takiej oferty 

dedykowanej mieszkańcom Suwałk i odwiedzających nasz region turystom, 

umożliwiłoby organizację jednodniowych spływów kajakowych, a jednocześnie 

przyczyniłoby się do udrożnienia rzeki Czarnej Hańczy i promocji jej walorów 

turystycznych na tym odcinku. 

Odpowiedź na niniejsze pismo, proszę przesłać również drogą elektroniczną 

na adres: aruszewska(c~um.suwalki.p1

Z poważ 

Anna R s a 

Radna Rady Miejskiej w Suwałkach 


